

СОДЕРЖАНИЕ

СОВРЕМЕННАЯ РОССИЯ: ИДЕОЛОГИЯ, ПОЛИТИКА, КУЛЬТУРА И РЕЛИГИЯ

<i>Гузаев Р.И.</i> Россия и исламский мир: молодежное сотрудничество.....	9
<i>Сченснович В.Н.</i> Проблемы миграции населения: опыт России и стран Центральной Азии	20

МЕСТО И РОЛЬ ИСЛАМА В РЕГИОНАХ РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ, ЗАКАВКАЗЬЯ И ЦЕНТРАЛЬНОЙ АЗИИ

<i>Добаев И.П.</i> Кавказский макрорегион в перекрестье геополитических напряжений.....	32
<i>Дмитриева Е.Л.</i> Влияние специальной военной операции ВС РФ на Украине на геополитическую ситуацию в Каспийском регионе. (Сводный реферат).....	40
<i>Атамали К.Е.</i> Отношения Азербайджана и Турции: геополитические и экономические факторы. (Аналитический обзор).....	47
<i>Кудаяров К.А.</i> Ситуация в области незаконного оборота наркотиков в Киргизии.....	55
<i>Сченснович В.Н.</i> Геополитика Таджикистана в современных условиях и стратегические задачи государства. (Аналитический обзор).....	68

ИСЛАМ В СТРАНАХ ДАЛЬНЕГО ЗАРУБЕЖЬЯ

<i>Кудаев К.А.</i> Большая стратегия Турции в процессе глобальных изменений. (Аналитический обзор)	85
<i>Бибикова О.П.</i> Харки – незаживающая рана алжирского народа.....	101
<i>Погорельская С.В.</i> Германия. Институциональные вопросы интеграции ислама на примере Исламской Конференции ФРГ	112

МУСУЛЬМАНСКИЙ МИР: ТЕОРЕТИЧЕСКИЕ И ФИЛОСОФСКИЕ ПРОБЛЕМЫ

<i>Садыкова Э.Л.</i> К вопросу о роли межрелигиозного диалога в контексте проблем универсальности прав человека	122
---	-----

CONTENTS

MODERN RUSSIA: IDEOLOGY, POLITICS, CULTURE AND RELIGION

<i>Razil Guzaerov.</i> Russia and the Islamic world: youth cooperation.....	9
<i>Valentina Schensnovich.</i> Problems of population migration: the experience of Russia and Central Asian countries	20

PLACE AND ROLE OF ISLAM IN REGIONS OF THE RUSSIAN FEDERATION, THE CAUCASSUS AND CENTRAL ASIA

<i>Igor Dobaev.</i> The caucasian macroregion in the crosshairs of geopolitical tensions	32
<i>Elena Dmitrieva.</i> The impact of the Special Military Operation of the Armed Forces of the Russian Federation in Ukraine on the geopolitical situation in the Caspian region. (Condensed abstract).....	40
<i>Ksenia Atamali.</i> Relations between Azerbaijan and Turkey: geopolitical and economic factors. (Analytical review).....	47
<i>Kanybek Kudayarov.</i> The situation in the field of illegal drug trade in Kyrgyzstan	55
<i>Valentina Schensnovich.</i> Geopolitics of Tajikistan in modern conditions and strategic tasks of the state. (Analytical review)	68

ISLAM IN FOREIGN COUNTRIES

<i>Kanybek Kudayarov.</i> Turkey's grand strategy in the process of global changes. (Analytical review)	85
<i>Olga Bibikova.</i> Harki – an non-healing wound of the Algerian people.....	101
<i>Swetlana Pogorelskaya.</i> Germany. Institutional issues of integration of Islam on the example of the Islamic conference of Germany	112

**THE MOSLEM WORLD: THEORETICAL
AND PHILOSOPHICAL PROBLEMS**

<i>Elmira Sadykova.</i> On the role of interreligious dialogue in the context of the problems of the universality of human rights	122
---	-----